

東洋大学 2025 夏季

ビジネス日本語アドバンス講座

講座期間 2025年9月4日(木)-9月6日(土)

講 座 形 式 Zoomを用いたオンライン形式

受講対象N1(JLPT)、またはJ2(BJT)以上の日本語能力を持つ外国人の方

募集コース 3トピック、6コース

定 員 各回1,000名(先着順)

費 用 1,100円/コース

申 込 締 切 2025年9月5日(金)

申 込 方 法 TOYO Japanese Language Program サイトよりお申込ください。

URL:https://toyo-ilp.com



※ 1コースのみの参加も複数コースの参加も自由に選べます。

※ 講座終了後アンケートに回答した方は、講師が配布を許可した場合のみ講座で 使用した資料を閲覧することができます。

※ 全コース(6回)72分(講義時間の80%)以上参加した方は、 東洋大学認定修了証をダウンロードできます。

講座特徵

より高度なビジネス日本語力の獲得を目指して、 ビジネス日本語アドバンス講座を開講します。

各講座では、N1(JLPT)、またはJ2(BJT)以上の日本語力を持つ方を対象に、実際のビジネス場面で求められる言語知識・文化知識に特化した内容を扱います。

具体的には、BJTビジネス日本語能力テストの演習を通して、ビジネス日本語の深い理解と総合的なビジネス・スキルの言語面での強化を目指します。特にJ1、J1+に挑戦したい方におすすめです。

講座の中では講師と受講生の双方向のやりとり を確保しながら、講義を進めます。受講生は講座 の中で、質問に答えたり活動に参加したりするこ とが求められる場合があります。

安定したインターネット接続環境から、ヘッドセットやマイクを準備してご参加ください。

本講座を通じて、受講生が自分にとって必要な 言語能力を集中的に強化し、より高度なビジネス 日本語力を身につけることを目指します。

※ビジネス日本語ポイント講座を受講した方は、 本講座の受講を強く推奨いたします。

※これまでの講座と異なる内容を扱うため、過去に受講された方でも新たな学びが得られる内容となっています。ぜひご参加ください。

講師紹介



うしくぼ りゅうた

牛窪 隆太

東洋大学国際教育センター 准教授

獨協大学外国語学部卒業。早稲田大学大学院日本語教育研究科 博士後期課程修了。博士(日本語教育学)。Waseda Education(Thailand)・タイ早稲田日本語学校副主任講師、早 稲田大学日本語教育研究センター助手、関西学院大学日本語教育 センター日本語常勤講師・言語特別講師を経て、現職。専門は、 質的データ分析法、教師研究、実践研究。

ちん しゅういん

陳 秀茵

東洋大学国際教育センター 講師

学研究科博士課程前期課程・後期課程修了。博士(学術)。ドイ ツハンブルク大学、神戸大学アシスタント、神戸芸術工科大学、 日本経済大学など非常勤講師・専任講師を経て、現職。専門は、 現代日本語文法、日本語教育、日本語学、コーパス言語学。 日本語学習者の視点から、現代日本語文法の文末表現と、漢字漢 語研究に取り組む。文法・語彙の理論知識に基づいて、学習者な らではの学習困難点、注意点を踏まえ、日本語力向上のための勉 強のコツなどを提示する。



講座詳細

聴解

日程		時間	コース名	講師	所属
9月4日(木)	01	13:00~14:30	BJTビジネス日本語能力テスト対策&演習 【聴解1:場面把握問題・発言聴解問題】	牛窪隆太	東洋大学国際教育センター 准教授
講座概要		講座概要	「聴解」をテーマとして、問題演習と解説を行いますとして、場面認識力と場面における日本語運用力を適用担握問題」「発言聴解問題」の2種を取り上げ、	則るということがありま	ます。講義の中では「場
日程		時間	コース名	講師	所属
9月4日(木)	02	時間 14:50~16:20	コース名 BJTビジネス日本語能力テスト対策&演習 【聴解2:総合聴解問題】	講師 牛窪隆太	所属 東洋大学国際教育センター 准教授

聴読解

日程

時間

9月5日(金)	03	13:00~14:30	BJTビジネス日本語能力テスト対策&演習 【聴読解1:状況把握問題・資料聴読解問題】	牛窪隆太	東洋大学国際教育センター 准教授
講座概要			「聴読解」をテーマとして、問題演習と解説を行います。実際のビジネス場面では、「タスクリスニング」の力が求められます。これはビジネス文書を読みながら情報を聞き取ったり、状況を把握したりする力のことです。講義の中では、「状況把握問題」「資料聴読解問題」の2種を取り上げ、実際に問題を解いてもらいます。		
日程		時間	コース名	講師	所属
9月5日(金)	04	14:50~16:20	BJTビジネス日本語能力テスト対策&演習 【聴読解2:総合聴読解問題】	陳秀茵	東洋大学国際教育センター 講師
講座概要		講座概要	BJT ビジネス日本語能力テストの聴読解部門の「総合聴読解問題」に特化します。出題の傾向、解答する際の注意点、解法のテクニックなどを紹介しながら、模擬問題を用いてビジネス文書の種類やビジネス語彙などを解説します。		

コース名

講師

所属

講座詳細



日程		時間	コース名	講師	所属
9月6日(土)	05	13:00~14:30	BJTビジネス日本語能力テスト対策&演習 【読解1:語彙文法問題・表現読解問題】	陳 秀茵	東洋大学国際教育センター 講師
「読解」をテーマとして、問題演習と解説を行います。この部門はビジネス日本語コニン力の根幹となる語彙力や文法力、ビジネス文書の読み取る力が求められます。講義 彙文法問題」「表現読解問題」の 2 種を取り上げ、実際に問題を解いてもらいます。		ます。講義の中では「語			
日程		時間	コース名	講師	所属
9月6日(土)	06	14:50~16:20	BJTビジネス日本語能力テスト対策&演習 【読解2:総合読解問題】	陳 秀茵	東洋大学国際教育センター 講師
講座概要		講座概要	BJT ビジネス日本語能力テストの読解部門の「総合読解問題」に特化します。出題の傾向、解答する際の注意点、解法のテクニックなどを紹介しながら、模擬問題を用いてビジネス文書の種類やビジネス語彙などを解説します。		

【講座申込】

右側の QR コード、または URL よりお申込いただけます。

TOYO Japanese Language Program サイト

URL: https://toyo-jlp.com



【本講座に関するお問い合わせ】

TOYO Japanese Language Program

E-mail: toyo-jlp@tugs.co.jp







2025 SUMMER TOYO UNIVERSITY

BUSINESS JAPANESE ADVANCED COURSE

PERIOD September 4 - September 6, 2025

FORMAT Online, organized over Zoom

TARGET International students or employees who have

passed N1 (JLPT) or J2 (BJT) or above.

LECTURES 3 topics, 6 lectures

CAPACITY 1,000 participants per lecture

(first-come-first-served basis)

FEE 1,100 yen/lecture

DEADLIND September 5, 2025 (JST)

APPLICATION Please apply from the site below.

TOYO Japanese Language Program Site

URL:https://toyo-jlp.com



- * You can freely choose to participate in only one lecture or multiple lectures.
- * Those who responded to the questionnaire after the lecture will be able to view the materials used in the lecture.
- * All applicants will be able to view the lecture video at a later date.
- * those who have attended at least 72 minutes (80% of the lecture time) of the course can download the Toyo University Certificate of Completion.

COURSE FEATURES

We offer an Advanced Business Japanese course intending to acquire a higher level of business Japanese language proficiency. Each course is designed for those with Japanese language proficiency of N1 (JLPT) or J2 (BJT) or higher, and deals specifically with the language and cultural knowledge required in actual business situations.

Specifically, through exercises on the BJT Business Japanese Proficiency Test, the program aims to strengthen the linguistic aspects of a deep understanding of business Japanese and comprehensive business skills. This is especially recommended for those who want to try J1 and J1+. The lecture will be conducted in a way that ensures interactive interaction between the lecturer and participants. You may be asked to answer questions and participate in activities during the lecture, so please prepare a headset and microphone from a stable internet connection environment. Through this course, we aim to help you concentrate on strengthening the language skills necessary for you and acquire a higher level of business Japanese.

*This course is strongly recommended for those who have taken the Business Japanese Special Course.

講師紹介



Ryuta USHIKUBO

Toyo University Center for Global Education and Exchange (Associate Professor)

Prof. Ushikubo graduated from Dokkyo University. He learned Japanese language education in the doctoral program at Waseda university and got a PhD (Japanese Language Education). He worked as a deputy chief instructor at an overseas educational institution (Waseda Education Thailand). After returning to Japan, he kept pursuing a career in language education, working as a research assistant at Waseda University and a lecturer at the Kwansei Gakuin University. He is currently teaching Japanese at the Center for Global Education and Exchange, Toyo University. His specialty is qualitative data analysis, teacher research, and classroom research.

Xiuyin CHEN

Toyo University Center for Global Education and Exchange (Lecturer)

Graduate of the Japanese Language Program at the College of Foreign Languages of the Ocean University of China. Completed the doctoral program at the Graduate School of Humanities, Kobe University. Assistant at the University of Hamburg (Germany) and Kobe University. Part-time and full-time Lecturer at Kobe Design University and Japan University of Economics. Currently a Lecturer at Toyo University. Doctor Chen's research covers modern Japanese grammar, Japanese language education, Japanese linguistics, as well as corpus linguistics. Takes special interest in sentence-final markers and Chinese-related lexicon in modern Japanese. Building on her theoretical knowledge of Japanese grammar and vocabulary, as well as her own learning experience, the lecturer will offer hints how to improve your Japanese skills.



LECTURE DETAILS



LECTURES ON	No.	TIME(JST)	LECTURE	LECTURER	INSTITUTION
September 4	01	13:00~14:30	BJT Business Japanese Proficiency Test Preparation & Exercises [Listening Comprehension 1: Situational understanding questions and Conversational listening comprehension questions]	Ryuta USHIKUBO	Toyo University Center for Global Education and Exchange (Associate Professor)
OUTLINE		OUTLINE	This lecture provides exercises and explanations on of the BJT Business Japanese Proficiency Test is th ability to use Japanese in specific contexts. During understanding questions" and "Conversation lis addressed, with participants solving actual problems	at it measures situation the lecture, two types stening comprehensi	onal awareness and the of questions, "situation
LECTURES ON	No.	TIME(JST)	LECTURE	LECTURER	INSTITUTION
	No.	TIME(JST) 14:50~16:20	LECTURE BJT Business Japanese Proficiency Test Preparation & Exercises [Listening Comprehension 2: General Listening Comprehension Questions]	LECTURER Ryuta USHIKUBO	INSTITUTION Toyo University Center for Global Education and Exchange (Associate Professor)

LISTENING & READING COMPREHENSION

14:50~16:20

September 5

04

LECTURES ON	No.	TIME(JST)	LECTURE	LECTURER	INSTITUTION
September 5	03	13:00~14:30	BJT Business Japanese Proficiency Test Preparation & Exercises [Listening and Reading Comprehension 1: Situational understanding Questions and Information Listening and Reading Comprehension Questions]	Ryuta USHIKUBO	Toyo University Center for Global Education and Exchange (Associate Professor)
OUTLINE			This lecture offers exercises and explanations on interest. In real business scenarios, "task listening" skills information, read business documents, and underst lecture, two types of questions, "Situation understand reading comprehension questions," will be addressed	are crucial. This refers tand the situation sim ding questions" and "Ir	to the ability to listen to ultaneously. During the nformation listening and
LECTURES ON	No.	TIME(JST)	LECTURE	LECTURER	INSTITUTION
			BJT Business Japanese Proficiency Test		

Preparation & Exercises

General Listening and Reading Comprehension Questions]

[Listening and Reading Comprehension 2:

Toyo University Center for

Global Education and Exchange (Lecturer)

Xiuyin CHEN

LECTURE DETAILS

OUTLINE

This lecture offers exercises and explanations on "General listening and reading comprehension questions" in the "Listening and reading comprehension test" of the BJT Business Japanese Proficiency Test. We will explain trends in question types, key points to note when answering, and solution techniques. Using sample questions, the lecture elaborates on types of business documents and business-specific vocabulary.

READING COMPREHENSION

LECTURES ON	No.	TIME(JST)	LECTURE	LECTURER	INSTITUTION
September 6	05	13:00~14:30	BJT Business Japanese Proficiency Test Preparation & Exercises [Reading 1: Vocabulary/grammar questions and expression reading comprehension questions]	Xiuyin CHEN	Toyo University Center for Global Education and Exchange (Lecturer)
		OUTLINE	This lecture provides exercises and explanations or emphasizes vocabulary, grammar, and the ability to core of business Japanese communication skills. "vocabulary/grammar questions" and "Expression addressed, with participants solving actual problems	interpret business doo During the lecture, to reading comprehen	cuments, which form the wo types of questions,
LECTURES	No	TIME(IST)	I FCTURF	LECTURER	INSTITUTION

LECTURES ON	No.	TIME(JST)	LECTURE	LECTURER	INSTITUTION
September 6	06	14:50~16:20	BJT Business Japanese Proficiency Test Preparation & Exercises [Reading 2: General Reading Comprehension Questions]	Xiuyin CHEN	Toyo University Center for Global Education and Exchange (Lecturer)

OUTLINE

This lecture targets the "General reading comprehension questions" of the Reading Comprehension Test of the BJT Business Japanese Proficiency Test. We will introduce trends in question types, key points to note when answering, and solution techniques. Using sample questions, the lecture discusses types of business documents and business-specific vocabulary.

[COURSE APPLICATION]

Apply from the QR code on the right site or the URL below.

TOYO Japanese Language Program Site

URL:https://toyo-jlp.com



[CONTACT]

TOYO Japanese Language Program

E-mail: toyo-jlp@tugs.co.jp







东洋大学2025夏季

高级商务日语讲座

时 间 2025年9月4日~9月6日

形式使用Zoom网络授课

対 象 N1(JLPT)或者J2(BJT)及格水平以上的

外国留学生、外籍社员

课 程 3大主题,6节课

名 额 每节课 1,000名 (先到先得)

参加费 1,100日元/节

报名截至 2025年9月5日

报名方式 请进入下方网站报名。

TOYO Japanese Language Program网站 网址: https://toyo-jlp.com



- ※ 您可以根据自身的情况自由选择一节或多节课程。
- ※ 回答课后问卷可获得当天课件资料。
- ※ 课程视频会于日后公开,所有报名者均可观<mark>看</mark>。
- ※ 参加超过72分钟(课程时间的80%)以上者,将获得东洋大学认证的结业证书。

讲座特征

本高级商务日语讲座旨在帮助你获得更高水平的商务日语技能。每门课程都针对日语能力达到 N1(日本语能力测试)或以上式)或 J2(BJT日语能力测试)或以上水平的学员,专门讲授实际商务环境中所需的语言和文化知识。

具体而言,通过 BJT 商务日语能力测试的练习,课程旨在加强学生对商务日语的深入理解,以及他们整体商务技能的语言方面。特别推荐给那些想尝试 J1和 J1+的人。每门课程将针对商务所有课程都将以讲师、学生互动的形有课程都将以讲师、学生互动的形式进行。课程中有可能需要你回答问题或参与活动,请准备好耳机、话筒,并确定的网络环境。我们希望你能通过本讲座集中强化你所需的语言技能,从而获得更高级的商务日语技能。(共6门课程·均需付费)

※强烈建议已参加商务日语讲座的学员 参加本课程。

講師紹介



牛窪 隆太

东洋大学国际教育中心 副教授

独協大学外语学院毕业。早稻田大学大学院日语教育研究科博士课程毕业,取得日语教育学博士学位。曾任泰国早稻田教育中心日语学校副主任讲师、早稻田大学日语教育研究中心助手、关西学院大学日语教育中心日语专聘讲师、语言特别讲师。研究领域为质的数据分析法、教师研究、实践研究。

陈秀茵

东洋大学国际教育中心 讲师

广东海洋大学外语学院日语系毕业。神户大学大学院人文研究科硕士·博士课程毕业,取得学术博士学位。曾任德国汉堡大学、神户大学助手,神户艺术工科大学、日本经济大学受聘讲师和专聘讲师。研究领域为现代日语语法、日语教育、日语学、语料库语言学,以日语学习者的视点进行现代日语语法的文末表现研究和汉字汉语研究。运用语法·词汇的理论知识,为留学生讲解日语学习者的困难点、注意点,并介绍各种提升日语能力的学习技巧。



课程详情

听力

日程	回	時間	课程	讲师	所属
9月4日 (星期四)	01	13:00~14:30	BJT 商务日语能力测试准备与练习 [听力1:场景把握问题和发言听解问题]	牛窪 隆太	东洋大学国际教育中心 副教授
本课程将围绕听力理解进行问题演练与解析。BJT商务日语能力考试的一个特点是评价力和在具体场景中运用日语的能力。我们将在课程中涉及"场面把握问题"和"发言听类型,并由学员实际进行问题解答。					
日程		n±88	\m 10	2441年	所属
	쁘	時間	课程	讲师	F川禺
9月4日 (星期四)	02	時间 14:50∼16:20	BJT 商务日语能力测试准备与练习 [听力 2:综合听解问题]	牛窪隆太	方//周 东洋大学国际教育中心 副教授

听力和阅读理解

日程	回	時間	课程	讲师	所属
9月5日 (星期五)	03	13:00~14:30	BJT 商务日语能力测试准备与练习 [听力和阅读理解 1:状况把握问题和资料听读解问题]	牛窪 隆太	东洋大学国际教育中心 副教授
			*************************************	之 京 京 京 京 名 長 古 " 任 名	2.刑听力"的能力至关重

講座概要

本课程围绕综合听读理解进行问题演练与解析。在实际商务场景中,"任务型听力"的能力至关重要。这指的是一边阅读商务文书一边听取信息并理解情况的能力。在讲座中,将涉及"状况把握问题"和"资料听读理解问题"两种类型,并由学员实际进行问题解答。

日程	0	時間	课程	讲师	所属
9月5日 (星期五)	04	14:50~16:20	BJT 商务日语能力测试准备与练习 [听力和阅读理解 2:综合听读解问题]	陈秀茵	东洋大学国际教育中心 讲师

講座概要

本课程专注于BJT商务日语能力考试听读部分的"综合听读解问题"。通过介绍出题趋势、回答时的注意事项和解题技巧,并结合模拟题,讲解商务文书的种类和商务词汇。

课程详情



日程	回	時間	课程	讲师	所属
9月6日 (星期六)	05	13:00~14:30	BJT 商务日语能力测试准备与练习 [阅读理解 1:词汇/语法问题和表达读解问题]	陈秀茵	东洋大学国际教育中心 讲师

课程纲要

本课程围绕阅读理解考试进行问题演练与解析。本部分强调词汇力、语法力以及解读商务文书的能力等商务日语沟通能力核心技能的掌握。我们将涉及"词汇/语法问题"和"表现读解问题"两种类型,并由学员实际进行问题解答。

日程	回	時間	课程	讲师	所属
9月6日 (星期六)	06	14:50~16:20	BJT 商务日语能力测试准备与练习 [阅读理解 2:综合读解问题]	陈 秀茵	东洋大学国际教育中心 讲师

课程纲要

本课程以BJT商务日语能力考试阅读理解考试的"综合读解问题"为重点。通过介绍出题趋势、回答时的注意事项和解题技巧,并结合模拟题,讲解商务文书的种类和商务词汇。

【报名方式】

请扫描右侧的二维码或通过下面的URL进入网站报名。

TOYO Japanese Language Program网站

URL: https://toyo-jlp.com

【讲座相关咨询】

TOYO Japanese Language Program

E-mail: toyo-jlp@tugs.co.jp



